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Momenteel gebeuren er een aantal zaken op sportgebied. Uit uw vragen en opmerkingen 
en moties maken wij op dat er behoefte is aan een actuele stand van zaken met 
betrekking tot sport. Daartoe dient deze memo. 
 
Wij willen hierbij in gaan op de motie Sportaccommodaties die u heeft aangenomen bij 
de vaststelling van de begroting voor volgend jaar. Verder gaan we in op de stand van 
zaken met betrekking tot de bezuinigingstaakstelling. Vervolgens willen wij u informeren 
over een aantal zaken die spelen op sportgebied. En hoe wij die zien in het kader van de 
ontwikkelingen op sport. 
 
Motie Begroting 2014 

In de eerste plaats willen wij ingaan op de motie die ingediend is bij de 
Programmabegroting 2014. Daarin wordt opgeroepen een plannota op te stellen voor 
sportaccommodaties in de dorpen, daarbij wordt verzocht dit te doen in overleg met de 
sportverenigingen. Deze motie ligt in dezelfde lijn als de motie die aangekondigd was bij 
de Voorjaarsnota maar na de reactie van het college niet ingediend is. 
 
Het college betoogde bij de voorjaarsnota, en nu bij de begroting weer, dat eventueel 
nieuw beleid rondom sportverenigingen en sportaccommodaties zeer nauw samenhangt 
met de bezuinigingen die moeten worden gerealiseerd. Door u is in verband met de 
financiële noodzaak tot bezuinigingen een taakstelling op sport gelegd van in totaal 
€ 295.000 structureel vanaf 2017. 
 
De invulling van deze bezuinigingstaakstelling zal een effect hebben op de beleidskaders 
voor sport. Er is daarom gekozen om eventuele nieuwe kaders onverkort en integraal 
onderdeel te laten zijn van de bezuinigingsvoorstellen. Op deze wijze kunnen de 
mogelijke nieuwe uitgangspunten en de (eerste) consequenties daarvan goed in 
samenhang worden weergegeven.  
 
Om nu eerst nieuwe beleidskaders voor de dorpen vast er stellen en vervolgens een 
invulling te zoeken voor de noodzakelijke bezuinigingen of visa versa is niet logisch. En 
kan zelfs een nadelig effect hebben op de uiteindelijke keuzes.  
Het college kiest er dan ook voor om de motie zo te interpreteren dat in de komende 
periode waarin met verenigingen wordt gesproken over de bezuinigingen hierbij ook 
wordt betrokken het opstellen van eventueel nieuwe uitgangspunten voor sport in de 



dorpen. Tot dan geldt de huidige Sportnota 2008- 2015 “Bewegen naar een sportieve 
samenleving”. 
 
Bezuinigingen 

In verband met de financiële noodzaak tot bezuinigen heeft u een taakstelling op sport 
gelegd van in totaal € 295.000 structureel vanaf 2017. Uit de Beleidsplanning blijkt dat 
hier gefaseerd naar toe wordt gewerkt. 
 
Het college heeft er voor gekozen (collegebesluit 13 augustus 2013 dat u ter informatie 
is toegestuurd) om € 140.000 van deze taakstelling in te vullen met maatregelen die 
vooral intern liggen en niet een al te groot gevolg hebben voor de verenigingen. Hierbij 
realiseren wij ons ook dat het uit gebruik nemen van overtollige sportvelden en een 
andere aanpak van het sporthalbeheer wel degelijk invloed zal hebben op de activiteiten 
van de sportverenigingen. Maar hierbij is de afweging gemaakt dat bezuinigingen 
onontkoombaar zijn en deze ingrepen vermoedelijk een beperkte impact zullen hebben.  
 
Verder wordt het zwembad een bezuinigingstaakstelling van € 40.000 opgelegd en wordt 
voorgesteld om € 40.000 in te vullen door een tariefsverhoging voor de huur 
sportaccommodaties van 10% in 2015. Wij beseffen dat dit een directe invloed zou 
kunnen hebben op de activiteiten van verenigingen maar zijn tegelijkertijd van mening 
dat de verhouding kostprijs en opbrengsten van de sportaccommodaties momenteel uit 
balans is, ook nog na de prijsverhogingen van afgelopen jaren.  
  
Met deze maatregelen hebben wij de taakstelling tot en met 2016 van € 220.000 volledig 
ingevuld. De grootste uitdaging zit in de periode daarna. Vanaf 2017 moet er nog een 
structurele invulling gegeven worden aan een bezuiniging van € 75.000. 
  
Het college wil deze € 75.000 samen met de verenigingen invullen. De komende 2 jaar 
(2014 en 2015) willen wij dan ook gebruiken om samen met de verenigingen van 
gedachten te wisselen om tot de invulling van deze structurele bezuiniging te komen. Wij 
beseffen dat dit geen gemakkelijke opgave is en dat de maatregelen die er uit zullen 
komen van invloed zullen op de activiteiten van de verenigingen. Dat is ook de reden dat 
wij dit in onderling overleg willen doen. 
  
Voor de volledigheid is als bijlage bij deze memo toegevoegd de brief aan de 
verenigingen in onze gemeente waarin we een voorstel doen voor het proces de 
komende periode, financiële informatie verstrekken en waarin we hen vervolgens vragen 
met suggesties te komen voor bezuinigingen. 
 
Tijdens de bijeenkomsten in oktober, waar een deel van u bij aanwezig is geweest, zijn 
er verschillende suggesties voor bezuinigingen geopperd. Zo is er gesproken over een 
sporttax, bezuinigingen verdelen naar rato over de verenigingen en die het zelf laten 
invullen, verzelfstandiging sportbedrijf, een extra tariefsverhoging voor gelijkblijvende 
service en de noodzaak eerst te investeren om daarna te kunnen bezuinigen. Bij deze 
suggesties hoort ook die van de motie Sportaccommodaties voor een samenwerking in 
de vorm van een coöperatie.  
 
Nadat wij begin volgend jaar een compleet overzicht hebben van suggesties willen we die 
in werkgroepen met de verenigingen verder gaan uitwerken. Hierbij zijn een 
doorberekening van de effecten en haalbaarheid belangrijk. Wij gaan er vanuit dat dit 
proces zal leiden tot bezuinigingsvoorstellen die door de verengingen worden gedragen 
en eind van volgend jaar aan u voorgelegd zullen worden. 
 
Dit betekent dat allerlei ontwikkelingen in sport vanuit het bezuinigingsperspectief en de 
gevolgen die dat kan hebben op uitgangspunten, moeten worden bekeken. Omdat de 
uitkomst van bovenbeschreven traject niet duidelijk is moet er in sommige gevallen 
gekozen worden voor het wachten van stellingname totdat dit proces is afgerond. 



Daarmee proberen we te voorkomen dat bepaalde stellingname het proces van het 
invullen van de bezuinigingstaakstelling met betrokken sportverenigingen vertroebeld. 
Hieronder noemen wij een aantal van die ontwikkelingen. 
 
Kunstgrasvelden voor voetbal in de dorpen 

Er is een grote wens bij de voetbalverengingen in de dorpen voor kunstgrasvelden. 
Echter slechts een van de verenigingen heeft een ledenaantal dat groter is dan de 
capaciteit van de huidige velden toelaat. Alleen bij vv Tollebeek zou om kwantitatieve 
reden een kunstgrasveld een logische stap kunnen zijn. 
  
De kwalitatieve voordelen van het spelen op kunstgras zijn evident. Echter de 
kostenposten die een kunstgrasveld met zich meebrengt zijn dermate hoog dat er alleen 
gekozen kan worden voor een dergelijke investering als hier een substantiële structurele 
bezuiniging tegenover staat en dat kan niet anders dan door het saneren van 
natuurgrasvelden en/of clusteren van verenigingen.  
 
Gelet op de stand van zaken van de bezuinigingen zoals hier boven besproken zal een 
extra bezuiniging geen makkelijke opgave zijn. Vooralsnog lijkt het er op dat dit alleen 
mogelijk is wanneer voetbalverenigingen er voor kiezen vergaand samen te werken dan 
wel een forse eigen bijdrage leveren zowel incidenteel als structureel. 
  
Momenteel zijn er initiatieven van drie grotere verenigingen (Ens, Tollebeek en 
Marknesse). Er is met hen gesproken over de voorwaarden van onze zijde. Om dit 
financieel mogelijk te maken wordt een grote eigen bijdrage van de verenigingen 
verwacht. De verenigingen denken thans na over inbreng van geld en zelfwerkzaamheid 
bij de aanleg en het onderhoud. Daarnaast zijn zij in principe bereid hogere huur te 
betalen, hiervoor eventueel de contributies te verhogen en het onderhoud van de velden 
geheel in eigen beheer te nemen. Waarvan bij het laatste opgemerkt moet worden dat 
dit mogelijk moet zijn in verband met de fiscale regelingen voor het in aftrek brengen 
van de investeringen in het kader van het zogenoemde Sportbesluit. In verband met de 
bezuinigingstaakstelling is het doen van investeringen een moeilijke opgave. 
Verschillende varianten worden momenteel doorberekend en besproken met de 
initiatiefnemers. Een complicatie bij deze discussie is het scheppen van een precedent bij 
de kleinere verenigingen en het niet kunnen faciliteren van de noordelijke verenigingen. 
 
Capaciteitstekort sportvelden 

Alleen bij vv Tollebeek is er sprake van een capaciteitsprobleem. Het heeft een tekort 
aan één trainingsveld. In afwachting van de uitkomsten van de discussie over de 
kunstgrasvelden is de realisatie hiervan niet logisch.  
Er is gesproken over de mogelijkheid van het aanleggen van een nieuw trainingsveld 
voor de vereniging in de binnenring van de schaatsbaan om dit probleem op te lossen als 
kunstgras aanleggen geen optie is. Daarmee wordt de duur van het capaciteitsprobleem 
verlengd. Het college vindt dit verantwoord omdat bij de aanleg van de MFC Tollebeek 
bewust en in overleg de trainingscapaciteit is verminderd. 
 
Onderhoudssituatie kleedgebouwen 

Vooral de voetbalvereniging in Rutten heeft te maken met sterk verouderde kleedkamers 
en een capaciteitsprobleem. De kleedkamers zijn in het verleden overgedragen aan de 
kleedkamers en het beheer en onderhoud en het aanleggen van nieuwe is een taak van 
de verenigingen. Rutten kan een investering voor nieuwe kleedaccommodatie niet dragen 
en heeft de gemeente om hulp gevraagd. Als de gemeente (tijdelijk) kleedaccommodatie 
plaats zullen zij alle lasten hiervan dragen, zoals huur, rente op investering en 
verzekeringen. Toch is de gemeente hierin terughoudend niet alleen omdat wij dan 
moeten voorfinancieren of het risico bij deze kleine vereniging groot is maar ook omdat 
wij dan een mogelijk precedent scheppen naar andere verenigingen die hun 
kleedaccommodatie vaak wel up to date hebben gehouden. Bovendien zal het invloed 
hebben op de discussies rondom bezuinigingen als er net ergens in is geïnvesteerd. Het 



college wil daarom eerst de bezuinigingsvoorstellen af wachten alvorens hierover een 
besluit te nemen. Bovendien is de wens van Rutten meegenomen in de discussie over 
een mogelijk multifunctionele accommodatie voor welzijn, onderwijs, zorg en sport 
binnen de stuurgroep Maatschappelijke accommodaties. 
 
Zelfwerkzaamheid bij voetbalverenigingen 

Op het moment loopt de pilot zelfwerkzaamheid bij een aantal verenigingen. Hiertoe is 
gekozen vanuit een financiële insteek, kunnen verenigingen dit goedkoper? En daarop 
aansluitend vanuit een kwaliteitsperspectief, komt zelfwerkzaamheden ten gunste van de 
kwaliteit van de sportvelden? Zonder al te ver vooruit te lopen op de evaluatie kan 
gesteld worden dat de betrokken verenigingen erg bereid zijn uren te investeren in het 
onderhoud van de sportvelden. Tegelijkertijd is duidelijk dat de specialistische kennis van 
onderhoud ook geleerd moet worden, er een mogelijk BTW-nadeel kan ontstaan en dat 
de gemeente dit proces moet begeleiden. Ook is duidelijk dat eigen onderhoud leidt tot 
noodzakelijke aanschaf van materieel. Deze kostenpost wordt als belastend beschouwd. 
In het bezuinigingsperspectief is vooral de financiële opbrengst interessant, deze zal bij 
de evaluatie een belangrijke plaats innemen. Hierin wordt ook meegenomen dat 
sommige verenigingen op voorhand al hebben aangegeven niet genoeg continuïteit te 
kunnen garanderen en het beheer niet willen overnemen. De evaluatie zal medio 2014 
plaats vinden. 
 
Incidentele subsidies 

Tot slot geven wij hier aan dat in de begroting een post opgenomen is voor incidentele 
subsidiëren van sport activiteiten. Deze post is beperkt tot ongeveer € 10.000,00. De 
komende periode zal steeds vaker een negatief besluit genomen worden omdat het 
budget niet toereikend is en er ook elders in het sportbudget geen mogelijkheden meer 
zijn. Dit zal tot ontevredenheid kunnen leiden maar gezien de krapte in het budget 
hiervoor en de noodzakelijke bezuinigingen kan dit niet anders.  
  
Vervolg 

Volgend jaar, zal een belangrijk jaar zijn met betrekking tot de keuzes die gemaakt 
zullen moeten worden. Allereerst zal dat traject met de sportverenigingen doorlopen 
worden. Wij zeggen u toe dat wij u zullen blijven informeren over de voortgang van het 
proces. Eind 2014 verwachten wij u voorstellen te doen met betrekking tot de invulling 
van de bezuinigingstaakstelling en de daaruit voortkomende nieuwe beleidskaders voor 
sport. 
 
 
 

 
 
 


